
Protokół     Nr     XVI/2015

   z     obrad      Sesji     Rady     Miejskiej     w     Wołowie   

z     dnia     27     sierpnia     2015     r.

Ad.     pkt     1

Obrady Sesji Rady Miejskiej w Wołowie odbyły się w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego w Wołowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Wołowie –   Janusz Dziarski otworzył obrady Sesji i powitał
przybyłych. Stwierdził kworum, na podstawie którego Rada Miejska w Wołowie mogła prawomocnie
podejmować uchwały.

Na Sesję przybyli:  Burmistrz Gminy – Dariusz Chmura, Jacek Włosek - Zastępca Burmistrza; Anna 
Bandoch - Skarbnik  Gminy; Anna Brodziak-Cisak - Sekretarz Gminy oraz Kierownik Wydziału Edukacji, 
Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej (WES) - Halina Łosiewicz oraz Sołtysi.

Stwierdził kworum, na podstawie którego Rada Miejska w Wołowie mogła prawomocnie podejmować
uchwały.

Na posiedzeniu Sesji obecny był przedstawiciel Kancelarii SWWB we Wrocławiu –  mecenas  Damian
Żarnowski.

Radni nie zgłosili żadnych uwag, co do prawidłowości zwołania Sesji.

Ad.     pkt     2

Przewodniczący poinformował, że Sesję zwołano na wniosek Burmistrza Gminy Wołów. Następnie
przedstawił wnioski jakie zostały złożone do projektu porządku obrad, tj. : 

1. Wniosek Burmistrza Gminy Wołów z dnia 21 sierpnia 2015 roku o treści:

„Zgodnie z § 28 Uchwały nr XXXIV/222/2012 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 29 października 
2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wołów ( Dz. Urz. Woj. Dol. z 21 listopada 2012r., poz. 
4089) wnoszę o uzupełnienie porządku obrad Sesji Rady Miejskiej w Wołowie w dniu 27 sierpnia 2015 
roku o następujące punkty:

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/2014 Rady 
Miejskiej w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołów

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w   sprawie  zmiany  uchwały  nr III/20/2014  Rady
Miejskiej w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie budżetu Gminy Wołów na 2015 rok”

Przewodniczący Rady poinformował, że obydwa projekty uchwały są ze sobą skorelowane i poprosił
o przegłosowanie wniosku i wprowadzenie do porządku obrad  ww. punktów 
Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

2. Wniosek Grupy Radnych Rady Miejskiej z dnia 24 sierpnia 2015 roku o treści:

„Zgodnie z § 28 Uchwały nr XXXIV/222/2012 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 29 października
2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wołów (Dz. Urz. Woj. Dol. z 21 listopada 2012r., poz.
4089) wnoszę o uzupełnienie porządku obrad Sesji Rady Miejskiej w Wołowie w dniu 27 sierpnia 2015
roku o następujący punkt:

Przyjęcie protokołu z obrad Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 22 czerwca  2015 r.”

Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

3. Wniosek Burmistrza Gminy Wołów z dnia 26 sierpnia 2015 r, w którym informuje
iż w związku z nieotrzymaniem odpowiedzi od Wojewody Dolnośląskiego w sprawie  wyznaczenia



osoby do pełnienia funkcji przedstawiciela Wojewody w Radzie Społecznej Wiejskiego Ośrodka Zdrowia
w Lubiążu wnosi o wycofanie przedmiotowego projektu uchwały.

 4.  Wniosek Burmistrza Gminy Wołów z dnia 26 sierpnia 2015 roku o treści:
„Zgodnie z § 28 Uchwały nr XXXIV/222/2012 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 29 października 

2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wołów ( Dz. Urz. Woj. Dol. z 21 listopada 2012r., poz. 
4089) wnoszę o uzupełnienie porządku obrad Sesji Rady Miejskiej w Wołowie w dniu 27 sierpnia 2015 
roku o następujący punkt:

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru
żłobków i klubów dziecięcych.”

Przewodniczący Rady poinformował,  że niniejsza uchwała jest niezbędna do wpisania powstającego
prywatnego żłobka do rejestru żłobków i klubów dziecięcych działających na terenie Gminy Wołów.

Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

Przewodniczący stwierdził, że przyjęte punkty zostaną włączone do porządku obrad odpowiednio: 

Przyjęcie protokołu z obrad Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 22 czerwca  2015 r. pod
pozycją nr 3 porządku obrad Sesji.

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w  sprawie  zmiany  uchwały  nr III/19/2014  Rady  Miejskiej
w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołów -  pod
pozycją 11 porządku obrad Sesji. 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w   sprawie  zmiany  uchwały   nr III/20/2014  Rady
Miejskiej w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie budżetu Gminy Wołów na 2015 rok - pod pozycją
12 porządku obrad Sesji.

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis  do  rejestru
żłobków i klubów dziecięcych - pod pozycją 13 porządku obrad Sesji.

Radni nie zgłosili innych wniosków do porządku obrad.

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przyjęty ze zmianami.

Ad.     pkt     3         

Przyjęcie protokołu z obrad Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 22 czerwca 2015 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej
w Wołowie 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

Za przyjęciem protokołu z obrad Sesji z dnia 22.06.2015 r. głosowało 19 radnych za, 0 radnych przeciw,
1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ad.     pkt     4   

Przyjęcie protokołu z obrad Sesji Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 29 czerwca 2015 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej
w Wołowie 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

Za przyjęciem protokołu z obrad Sesji z dnia 29.06.2015 r. głosowało 19 radnych za, 0 radnych przeciw,
1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ad.     pkt     5



Przyjęcie protokołu z obrad Sesji Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 17 lipca 2015 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej
w Wołowie 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

Za przyjęciem protokołu z obrad Sesji z dnia 17.07.2015 r. głosowało 18 radnych za, 0 radnych przeciw,
2 radnych wstrzymało się od głosu.

Ad.     pkt     6

Przyjęcie protokołu z obrad Sesji Rady Miejskiej w Wołowie z dnia  3 sierpnia 2015 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej
w Wołowie 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

Za przyjęciem protokołu z obrad Sesji z dnia 3.08.2015 r. głosowało 19 radnych za, 0 radnych przeciw,
1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ad.     pkt     7   

Czas dla samorządów wsi.

Sołtys Sołectwa Stary Wołów p. Anna Ignasiak podziękowała Radzie oraz Burmistrzowi za prace
drogowe realizowane w sołectwie. Pani sołtys zaprosiła radnych, zwłaszcza tych z okręgów wiejskich
do udziału w spotkaniach sołtysów z Burmistrzem Gminy Wołów.

Sołtys Sołectwa Golina p. Leszek Heluszka podziękował Burmistrzowi oraz radnemu Janowi Tomków
za drogę w m. Golina i życzył  dalszej owocnej współpracy.

Burmistrz poinformował o planowanym w dniu 4 września br. objeździe radnych po inwestycjach
realizowanych na terenach wiejskich. Powiedział o wsparciu ze strony Województwa, Starostwa
i niektórych radnych Gminy w staraniach o realizację zadania drogowego na Al. Obrońców Lwowa
w Wołowie. Powiedział o ścisłej współpracy z radnym Janem Tomków oraz o szerokim zakresie prac
jakie będą jeszcze realizowane na drogach wiejskich. W międzyczasie wspomniał o pracach
wykonanych  w Starym Wołowie, Bożeniu i Golinie. 

Sołtys Sołectwa Proszkowa p. Mieczysław Cap poprosił o usunięcie 30 m. lipy w m. Proszkowa.
Powiedział, że stanowi ona niebezpieczeństwa zarówno dla mieszkańców jak i pobliskich budynków.
Burmistrz powiedział, że drzewo znajduje się na terenie prywatnym. Sołtys powiedział, że nie jest do
końca przekonany czy drzewo rośnie w całości na prywatnej posesji. Powiedział, że właścicielowi
działki jest obojętne, co tak naprawdę stanie się z tym drzewem. Burmistrz powiedział, że takie
stanowisko właściciela  jest mu potrzebne na piśmie. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę wypowiadając formuję:  ,,Szanowni Państwo Radni przerywam
obrady sesji i ogłaszam 5 min. przerwę na zaopiniowanie projektu uchwały (projekt uchwały w sprawie
ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych)  przez Komisje Stałe Rady
Miejskiej w Wołowie. 

Po przerwie Przewodniczy Rady wznowił obrad wypowiadając formułę: ,,Szanowni Państwo radni
wznawiam obrady Sesji w dniu 27 sierpnia 2015 r.  po przerwie”.

Ad.     pkt     8

Sprawozdanie Burmistrza Gminy Wołów za okres od 9 czerwca 2015 r. do 9 sierpnia 2015 r.

Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania.



Burmistrz zaprosił na Oblężenie Klasztoru w Lubiążu w dniu 29 sierpnia w Lubiążu oraz na Mszę
Świętą w Kościele pw. Św. Karola Boromeusza w intencji 35 rocznicy powstania NSZZ Solidarność i 76
rocznicy Wybuchu II Wojny Światowej.

Ad.     pkt     9

Edukacja  w  Gminie  Wołów  -  informacja  o  wynikach  sprawdzianu  szóstoklasistów  oraz egzaminu
gimnazjalistów.    

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej (WES) - Halina Łosiewicz 
przedstawiła i omówiła przygotowaną prezentację. 

Pani Kierownik poinformowała, że sprawdzian szóstoklasistów w roku szkolnym 2014/2015 pisało 
172 uczniów, w tym:

 w Szkole Podstawowej w Lubiążu – 30 uczniów;

 w Szkole Podstawowej nr 1 w Wołowie – 50 uczniów;

 w Szkole Podstawowej nr 2 w Wołowie – 47 uczniów;

 w Szkole Podstawowej w Mojęcicach – 7 uczniów;

 w Szkole Podstawowej w Krzydlinie Wielkiej – 7 uczniów;

 w Szkole Podstawowej w Starym Wołowie – 13 uczniów

 w Szkole Podstawowej w Warzęgowie – 18 uczniów.

Przy omawianiu prezentacji dotyczącej egzaminu gimnazjalnego poinformowała, że do egzaminu 
przystąpiło 157 uczniów, w tym:

 Publiczne Gimnazjum w ZSP w  Lubiążu – 17 uczniów;

 Publiczne Gimnazjum nr 1 w Wołowie – 73 uczniów;

 Publiczne Gimnazjum w ZSP w Wołowie-  67 uczniów. 

Prezentacje - Analiza wyników sprawdzaniu w szóstej klasie  rok 2015 oraz Analiza wyników egzaminu 
gimnazjalnego – rok 2015  w załączeniu.

Radna A. Wróbel zapytała Panią Kierownik czy przedstawione średnie wyniki  pochodzą z jej własnych 
wyliczeń i dotyczą tylko tych jednostek, których organem  prowadzącym jest Gmina Wołów  czy może 
zostały zapożyczone ze strony internetowej i obejmują wszystkie jednostki na  terenie jst. Pani 
Kierownik powiedziała, że informacje zostały zaciągnięte ze strony Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej. 
Radna A. Wróbel odniosła się do slajdu podsumowującego ogólne wyniki Gminy Wołów, Powiatu 
Wołowskiego oraz Województwa Dolnośląskiego i powiedziała, że zaprezentowane wyniki Gminy   
uwzględniają również wyniki Zespołu Szkół Społecznych w Wołowie, natomiast na pozostałych slajdach
prezentujących osiągnięcia już poszczególnych szkół tej placówki zabrakło. Radna powiedziała, że 
stwierdzenie, że placówki Gminne osiągnęły wyższy wynik niż w Powiecie jest nieprawdziwe. Poprosiła,
aby na przyszłość w takich analizach uwzględniać również i wyniki ZSS w Wołowie, ponieważ choć nie 
jest to szkoła, której organem prowadzącym jest Gmina Wołów, to funkcjonuje ona na terenie gminy i 
otrzymuje od niej jedynie subwencję oświatową, w przeciwieństwie do innych placówek, na które 
Gmina przeznacza znacznie większe środki finansowe.

Radni nie zgłosili innych pytań.

Ad.     pkt     10

Przygotowanie placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2015/2016.

Pismo przygotowana przez WES w załączeniu do protokołu z obrad Sesji.



Pan Burmistrz powiedział,  że  temat został  szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji  Oświaty,
a pisemną informacje otrzymał każdy  radny przed posiedzeniem Sesji. Następnie poprosił o zadawanie
pytań w ww. zakresie. 

Radni nie zgłosili pytań.

Ad.     pkt     11

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały nr III/19/2014 Rady Miejskiej
w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołów.

Burmistrz powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach Komisji
Stałych i poprosił o  podjęcie uchwały.

Radni nie zgłosili pytań/ uwag do projektu uchwały.

Komisje Stałe Rady Miejskiej w Wołowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało: 20 radnych za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała nr XVI/87/2015 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia  27 sierpnia 2015 r. w sprawie zmiany  uchwały
nr III/19/2014 Rady Miejskiej  w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r.  w sprawie Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Wołów w załączeniu do protokołu z  obrad Sesji.

Ad.     pkt     12 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  nr III/20/2014 Rady Miejskiej
w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie budżetu Gminy Wołów na 2015 rok.

Burmistrz  poinformował,  że  kluczowa  zmiana  dotyczy  wprowadzenia  zadania  –  Przebudowa  Alei
Obrońców  Lwowa  w  Wołowie.  Dodał,  że  jest  to  nie  lada  wyzwanie  szczególnie  pod  względem
zmieszczenia  się  w ramach rozliczeń rzeczowo-finansowych.  Pozostałe  zmian zostały  omówione na
posiedzeniach Komisji Stałych. Burmistrz poprosił o  podjęcie uchwały.

Radni nie zgłosili pytań/ uwag do projektu uchwały.

Komisje Stałe Rady Miejskiej w Wołowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało: 18 radnych, 0 radnych przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała nr XVI/88/2015 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały
nr III/20/2014 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie budżetu Gminy Wołów na
2015 rok w załączeniu do protokołu z obrad Sesji

Ad.     pkt     13     

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru
żłobków i klubów dziecięcych.

Burmistrza  powiedział,  że  przedmiotowy projekt  uchwały został  omówiony na posiedzeniu Komisji
Stałych i poprosił o  podjęcie uchwały.

Radna A.Wróbel  zapytała  jakie  kryteria  wpłynęły na ustalenie  wysokości  opłat  za  wpis  do rejestru
żłobków i klubów dziecięcych na poziomie 40%, a także czy osoba zainteresowana wie jakiej opłaty
może  się  spodziewać.  Burmistrz  odpowiedział,  że  opłatę  kształtują  regulacje  ustawowe,  a
zaproponowana wysokość opłaty wynikała z analizy porównawczej opłat obowiązujących w innych  jst.
Uzupełnił, że głową ideą tej uchwały jest umożliwić funkcjonowanie temu podmiotowi.  Przewodniczący
Rady dodał, że osoba zainteresowana tym tematem została poinformowana o proponowanej wysokości
opłaty.



Radni nie zgłosili innych pytań/ uwag do projektu uchwały.

Komisje Stałe Rady Miejskiej w Wołowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało: 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących.

Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała  nr  XVI/89/2015  Rady  Miejskiej  w  Wołowie  z  dnia  27  sierpnia  2015  r.  w  sprawie  ustalenia
wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych w załączeniu.

Ad.     pkt     14

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia nr 139/2015
Burmistrza Gminy Wołów z dnia 9 sierpnia 2015 r. w sprawie zakazu poboru wody z gminnej sieci
wodociągowej do celów innych niż bytowe.

Burmistrza poprosił o  podjęcie uchwały.

Radni nie zgłosili pytań/ uwag do projektu uchwały.

Komisje Stałe Rady Miejskiej w Wołowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało: 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących.

Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała nr XVI/90/2015 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia
zarządzenia nr 139/2015 Burmistrza Gminy Wołów z dnia 9 sierpnia 2015 r. w sprawie zakazu poboru
wody z gminnej sieci wodociągowej do celów innych niż bytowe w załączeniu.

Ad.     pkt     15

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Wołów odrębnych
obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej
Polskiej zarządzonych na dzień 25 października 2015 r.

Burmistrz powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały wynika z wymogów ustawowych i  poprosił
o podjęcie uchwały.

Radni nie zgłosili pytań/ uwag do projektu uchwały.

Komisje Stałe Rady Miejskiej w Wołowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało: 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących.

Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała nr XVI/91/2015 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie utworzenia na
terenie Gminy Wołów odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 25 października 2015 r. w załączeniu.

Ad.     pkt     16

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego
Policji we Wrocławiu informacji o kandydatach na ławników na kadencję w latach 2016-2019.

Burmistrz powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały wynika z wymogów ustawowych i  poprosił
o podjęcie uchwały.

Radni nie zgłosili pytań/ uwag do projektu uchwały.

Komisje Stałe Rady Miejskiej w Wołowie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.



Za podjęciem uchwały głosowało: 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących.

Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała nr XVI/92/2015 Rady Miejskiej w Wołowie z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie zasięgnięcia od
Komendanta Wojewódzkiego Policji we Wrocławiu informacji o kandydatach na ławników na kadencję
w latach 2016-2019 w załączeniu.

Ad.     pkt     17

Przewodniczący Rady zaprosił do zakładania kont na stronie internetowej www.epuap.gov.pl przez
które należy złożyć wniosek o potwierdzenie profilu zaufanego. 

Ad.     pkt     18

Radna A. Wróbel poprosiła Przewodniczącego Rady o przedkładanie radnym projektu porządku obrad
uwzględniającego proponowane zmiany, tak aby radni mieli pełną wiedzę o kolejności poszczególnych
punktów sesji.

Radna A.Wróbel zapytała o ulicę Zofii Chrzanowskiej w Wołowie. Powiedziała, że w rozmowie
z mieszkańcami Burmistrz Gminy obiecał przywrócić drogę do użyteczności, nie wykluczając przy tym
możliwości przeprowadzenia remontu. Radna poinformowała, że na skierowaną  w tym przedmiocie
interpelację Burmistrz odpowiedział, że wykonawca robót tj. Przedsiębiorstwo Wodno-Kanalizacyjne
Wołów Sp. z o.o. wykona niezbędne prace w celu poprawienia stanu nawierzchni ulicy do chwili
przeprowadzenia remontu kompleksowego drogi i, że w budżecie Gminy na rok 2015 realizacja tego
zadnia nie została przewidziana. Radna stwierdziła, że choć miesiąc temu przedstawiciele Spółki
wyrównali nierówności klińcem, nie stanowi to jednak rozwiązania dla tej sprawy, ponieważ droga była
niegdyś drogą asfaltową, a wsypanie jej klińcem nie można uznać za przywrócenie jej do stanu
poprzedniego. Radna zapytała czy Przedsiębiorstwo, które zawsze było obligowane do przywracania
drogi do stanu sprzed prac wykona jakieś prace naprawcze. Burmistrz poinformował, że kompleksowy
remont nawierzchni tej ulicy to koszt na poziomie 300.000 zł, a pieniędzy takich,  mówiąc wprost nie
ma w chwili obecnej w budżecie Gminy. Burmistrz powiedział, że Gmina byłaby w stanie zapłacić za
prace na drodze przy założeniu, że Spółka poniosłaby koszt uzupełnienia powstałych w niej ubytków.
Burmistrz podkreślił, że  tę ulicę należy zrobić, jednakże na dzień dzisiejszy została ona przygotowana
tylko pod budowę drogi wojewódzkiej nr 338. Dodał, że gdyby  nie inwestycja na Al. Obrońców Lwowa
Gmina byłaby w stanie wykonać kompleksowy remont tej ulicy wraz z chodnikami. Na podsumowanie
powiedział, że podejmie rozmowy z Prezesem P W-K w kwestii możliwości przywrócenia ulicy do stanu
poprzedniego, bądź znalezienia innego rozwiązanie dla tej sytuacji. Radna A.Wróbel powiedziała, że ci
mieszkańcy z którymi rozmawiała proszą o jasne wskazanie czy to zadanie zostanie ujęte w
przyszłorocznym budżecie Gminy. Brak konkretnego terminu realizacji tego zadania rodzi podstawy do
składania kolejnych protestów i zażaleń w tym zakresie. Burmistrz powiedział, że nie jestem w stanie
odpowiedzieć na to pytanie. Jego zdaniem przykładem dobrze i kompleksowo wykonanej inwestycji
drogowej jest ul. Panieńska w Wołowie. Podkreślił, że nie może zagwarantować, że droga ta zostanie
wpisana do planu przedsięwzięć w 2016 roku. 

Radny Z.Bujacz zapytał jak unikać remontowania dróg, na których następnie wykonywane są prace
kanalizacyjne. Dodał, że sytuacja taka może dotyczyć również ulicy Ks. Bolesława Wysokiego w Lubiążu,
która będzie remontowana jeszcze przed położeniem sieci.  Burmistrz odpowiedział, że nie był wstanie
przewidzieć, że na ulicy Z. Chrzanowskiej pojawi się problem z siecią kanalizacji sanitarnej.  Przyjęta
prawidłowość wykonywania prac polega na tym, iż w pierwszej kolejności na teren inwestycji drogowej
wchodzi Spółka, która realizuj prace ,,w ziemi” a następnie do dalszych prac przystępuje Gmina, która
wykonuję całą pozostałą resztę. Tak było m.in. w przypadku Komuny Paryskiej i tak też będzie w
przypadku Al. Obrońców Lwowa.  Burmistrz dodał, że szuka najlepszego rozwiązania dla tej sprawy.
Mieszkańcy nie mogą jednakże oczekiwać, że w jednym roku Gmina wykona naprawy ubytków a już w
następnym położy nowy asfalt. 

Radna E. Świątek powiedziała, że w obliczy nowej ustawy krajobrazowej stawianie nowych słupów
ogłoszeniowych mija się z celem. Zdaniem radnej  nie pasują one do historycznego wizerunku Gminy.
Druga sprawa zgłoszona przez radną dotyczyła niskiej frekwencji mieszkańców na ostatnich

http://www.epuap.gov.pl/


konsultacjach społecznych. Powiedziała, że przepływ informacji w tym zakresie jest bardzo mały
i w tym celu zaproponowała zamieszczanie ogłoszeń o takich spotkaniach m.in. na słupach
ogłoszeniowych. Dodała, że podobna sytuacja dotyczy rozpowszechniania informacji o sesjach poprzez
rozplakatowanie i rozpropagowanie drobnych ogłoszeń. Radna poprosiła o przekazywanie materiałów
na sesje drogą poczty elektronicznej. Na końcu radna podziękowała za bardzo dobrze zorganizowane
zajęcia dla dzieci i młodzieży w okresie wakacyjnym. Burmistrz odniósł się do konsultacji społecznych i
powiedział, że konsultacje prowadzone w ważnych nawarstwiających się w społeczeństwie  tematach
cieszą się naprawdę ogromnym zainteresowaniem. Dodał, że na portalu społecznościowym temat
dotyczący koncepcji zagospodarowania budynku PKP otrzymał około 130 polubień i około 40-50
komentarzy z których do około 95% była pozytywna. Poinformował, że zgodnie ze zgłoszonymi
zastrzeżeniami zmieniono przeznaczenie pomieszczeń z przedszkola na punkt kulturalno-oświatowy.
Dodał, że jego zdaniem świetnie sprawdziłoby się tam miejsca dla Środowiskowego Hufca Pracy.
Uzupełnił, że informacja o zajęciach wakacyjnych były rozsyłane do szkół.

Radny K. Rzeszowski zgłosił propozycję zakupienia tabletów na potrzeby Rady i odejścia od przesyłania
materiałów w wersji papierowej.  Przewodniczący Rady poparł wniosek radnego podkreślając,  że to
rozwiązanie pozwoli zaoszczędzić sporo środków w budżecie Gminy. Również  Burmistrz wyraził się
pozytywnie o propozycji.

Radny Z.Posacki zapytał kto jest uprawniony do składania wniosku o usunięcie azbestu z komórek,
których właścicielem jest Gmina Wołów, a dzierżawionych przez mieszkańców. Druga sprawa zgłoszona
przez radnego dotyczyła niemożności zdawania styropianu na wysypisko śmieci w Wołowie.
Powiedział, że styropian jako materiał budowlany traktowany jest jako odpad niebezpieczny
a najbliższe miejsce jego składowania to Rudna Wielka oddalona około 40 km od Gminy Wołów.
Zaproponował podstawienie jednego kontenera na tego typu odpady na wołowskim wysypisku śmieci.
Z-ca Burmistrza poinformował, że usunięcia azbestu może dokonać tylko i wyłącznie organ
uprawniony. Gmina Wołów w ramach dotowanych środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska przeprowadzana postępowanie w trakcie, którego taki podmiot jest wybierany. Radny
dopytał czy Gmina wykonuje to na własnych obiektach. Z-ca Burmistrza odpowiedział, że tak i poprosił
o zgłaszanie przez mieszkańców takich nieruchomości. Odnosząc się do problemu ze zdawaniem
styropianu  powiedział, że odpady problemowe  takie jak styropian czy stare farby przyjmuje Gminny
Punkt     Selektywnego     Zbierannia     Odpadów     Komunalnych   na ul. Rawickiej w Wołowie. Z-ca Burmistrza
poinformował o planowanych zmianach w gospodarce odpadami dostosowującymi system do ostatniej
nowelizacji ustawy i okresie 18 miesięcy na ich wprowadzanie przez jst. Radny Z.Posacki powiedział, że
o zakazie odbierania styropianu poinformował go w rozmowie telefonicznej pracownik
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Wołowie. Burmistrz powiedział, że sprawdzi tą sprawę.

Radny E.Machowski poinformował o nowo  powstałym Klubie biegacza oraz zaprosił do udziału
w I Biegu w Naturze Nadleśnictwa  Wołów w dniu 26 września 2015 r.

Przewodniczący Rady udzielił głosu obecnej na widowni p. Ewie Łukacz.

Pani Ewa Łukacz zgłosiła problem w funkcjonowaniu Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Lubiążu.
Powiedziała, że jej rodzina ma problemy z otrzymaniem gwarantowanych świadczeń medycznych
w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia, w tym m.in. otrzymania recepty. Powiedziała, że ponieważ
sprawa ta miała miejsce  w  lipcu, złożyła skargę w formie zażalenia na Kierownika Ośrodka i na
zaistniałą sytuację do NFZ.  Dodała, że podobnej treści pismo skierowała również za pomocą e-puap do
Urzędu Miejskiego w Wołowie, w dniu 16 lipca 2015 r. Potwierdzenie otrzymania pisma przez Urząd
otrzymała z kolei dopiero 19 sierpnia 2015 r., a odpowiedzi na pismo nie uzyskała do dnia dzisiejszego.
Następnie w dniu wczorajszym udała się do Burmistrza Gminy i Pani Sekretarz, aby poinformować o
niewłaściwym traktowaniu jej rodziny przez  panią lekarz Kwiatkowską. Powiedziała, że Pani Doktor
ma pretensję do Niej o złożoną skargę.  Dodatkowo dzięki Ośrodkowi sprawa ta nabrała rozgłosu wśród
lokalnej społeczności. P. Łukacz powiedziała, że spotkała się już nawet z takim pogłoskami, że dąży ona
do zamknięcia placówki w Lubiążu. Dodała, że po wczorajszej rozmowie z Panią Sekretarz w dniu
dzisiejszym kolejne przykre  zdarzenie miało miejsce z udziałem  Jej syna, który przejechał do Ośrodka
z córką, która zraniła się w nogę. Pani Łukacz powiedziała, że doktor Kwiatkowska nie podała dziecku
szczepionki przeciwtężcowi tzw. anatoksyny, a w zamian wystawiła receptę do zrealizowania w aptece.
Po  interwencji i zagrożeniu kolejną skargą do NFZ pani pielęgniarka zaszczepiła dziecko. Pani
Kwiatkowska natomiast w obecności innych pacjentów źle wyrażała się na temat złożonej wcześniej
skargi i podkreślała brak podstaw do jej napisania. Pani E.Łukacz zwróciła się do radnych z prośbą o
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bliższe przyjrzenie się sytuacji w Ośrodku. Powiedziała, że Kierownik WOZ bywa w Ośrodku tylko
sporadycznie. Pani E.Łukacz wyjaśniła, że skarga została złożona, ponieważ Jej małżonek po operacji na
płuco nie mógł otrzymać przez 5 dni recepty  na leki ryczałtowe ratujące życie. Dodatkowo panie
pielęgniarki w rejestracji Ośrodka  obeszły się z Nim w sposób bardzo niewybredny informując go, że
nie otrzyma on recepty, nie podając przy tym, który z lekarzy odmówił jej wystawienia.  Pani E. Łukacz
stwierdziła, że Ośrodek tak na prawdę nie ma kierownika. Na koniec zapytała po co Urzędowi e-puap,
jeżeli nie dotrzymywane są terminy  Kodeksu postępowania administracyjnego.

Ad.     pkt     19

W związku z wyczerpaniem bieżącego porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Wołowie
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady Sesji Rady Miejskiej w Wołowie.

Frekwencja:  
Radny J.Czarnowski przybył na obrad Sesji o godz. 14.45     
Lista obecności Radnych Rady Miejskiej w Wołowie w załączeniu do protokołu z obrad Sesji z dnia 27.08.2015 r.

Czas trwania Sesji Rady Miejskiej: 90 min. 14.30 – 16.00
Protokołowała: E. Bagińska, BRM
Sporz. Edyta Bagińska


